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Наша жыццё

****

Наўпроставыя ліНіі

У мяне ёсць ты – і тое досыць,
каб згубіцца ў часе і прасторы,
ападаць вясёлкай 

з траваў росных
і згараць каметай паміж зорак.
 
У мяне ёсць ты – і дастаткова,
каб дзень цэлы 

быць дарэшты п’яным
ад цяпла прамоўленага слова,
ад тваіх вачэй, такіх туманных.

У мяне ёсць ты – і гэта файна, 
што вясна ўсміхаецца мне ўзімку
і што жыць так хочаца адчайна
кожным нервам, 

кожнаю крывінкай.

Захлынацца капяжом у плачы,
бушаваць чаромхай над ракою...
У мяне ёсць ты – і тое значыць,
што цябе я не аддам нікому!

Г.Станкевіч

Першым пунктам у яго рабочай 
паездцы стаў ВДМУ, у якім ён пабываў 
упершыню, але, як прызнаўся, шмат 
станоўчага чуў пра гэтай ВНУ раней. Ён 
высока ацаніў узровень падрыхтоўкі 
кадраў для айчыннага практычнага 
аховы здароўя і навуковых 
даследаванняў альма-матэр многіх 
беларускіх медыкаў.

Галоўнай тэмай выступу перад 
студэнцкай і прафесарска-
выкладчыцкай аўдыторыяй 
дзярждзеяч пазначыў Год культуры. 
Сярод маючых адбыцца знакавых 
культурных падзей краіны ён назваў 
25-годдзе фестывалю «Славянскі 
базар у Віцебску» і 500-годдзе выхаду 

першай кнігі Францыска Скарыны, 
якія маюць шырокі рэзананс не толькі 
ў межах вобласці, Беларусі, але і іншых 
краін.

У той жа час у ходзе экскурсіі па 
установе, Міхаіл Мясніковіч зацікавіўся 
развіццём фармацэўтычнай галіны, 
у тым ліку навукова-практычнай 
дзейнасцю, даследчымі праектамі ВНУ 
ў гэтым напрамку.

Разам з тым ён выказаў меркаванне 
аб неабходнасці падрыхтоўкі не толькі 
фармацэўтаў, але і фармаколагаў, 
біёлагаў, хімікаў, біятэхналогіі, якія 
маглі б ствараць арыгінальныя 
медпрэпараты. І насамрэч Віцебская 
медыцынская ВНУ, на думку 

дзярждзеяча, можа стаць піянерам 
у гэтым пачынанні пры падтрымцы 
Міністэрства аховы здароўя.

- Айчынная фармацэўтычная 
прамысловасць без магчымасці 
стварэння унікальных прэпаратаў 
будзе кульгаць. І з інавацыйным 
развіццём краіны напрамую звязана 
вышэйшая школа, - падсумаваў Міхаіл 
Уладзіміравіч.

Таксама падчас візіту ў паўночны край 
кіраўнік верхняй палаты парламента 
наведаў вучэбна-навуковы вытворчы 
комплекс ВНУ прадпрыемства «СІВітал», 
на якім распрацоўваюцца унікальныя 
тэст-сістэмы, і завод па выпуску 
лекавых прэпаратаў СОО «Націвіта», 
які будуецца ў Бешанковічах.

Акрамя напрацовак рэгіёну 
па развіццю фармацэўтычнай 
прамысловасці высокапастаўлены 
госць азнаёміўся з ходам рэканструкцыі 
футравага камбіната, які ўваходзіць у 
склад холдынгу кампаніі «Марка».

“віцебскія весці”

Старшыня Савета Рэспублікі Нацыянальнага сходу Рэспублікі 
Беларусь Міхаіл Мясніковіч наведаў Віцебскі медуніверсітэт, 
вучэбна-навуковы вытворчы комплекс ВНУ прадпрыемства 
«СІВітал», завод па выпуску лекавых прэпаратаў СОО 
«Націвіта», які будуецца ў Бешанковічах, азнаёміўся з ходам 
рэканструкцыі футравага камбіната, якое ўваходзіць у склад 
холдынгу кампаніі «Марка». 

Бешанковічы наведаў Мясніковіч
візіт

Вёскі ў выканкаме ўлічаны ўсе. Сярод 
іх ёсць такія, дзе людзі ўжо даўно 
не жывуць: Стаськава і Пірагі. Ёсць і 
такія, дзе стала пражывае толькі адзін 
чалавек – Заграддзе, Гракава, Карабова 
і Целяпы.

Па два чалавекі жыве ў Старадворцах 
і Рудых, па тры – у Раманаве і Шарыпіне, 
чатыры чалавекі пражывае ў Мількавічах, 
па пяць у Гарбачах і Пажарышчы.

Прасцей будзе пералічыць вёскі, якія 
маюць больш за сотню жыхароў. Гэта 
Верхняе Крывіна (361 чалавек), Ржаўка 
(332), Ганкавічы (128), Старыя Ранчыцы 
(102), Двурэчча (100), 

У Рубяжы на 1-га студзеня пражывала 
ўжо менш за 100 чалавек – толькі 95.

Такім чынам, у шасці найбольшых 
вёсках Верхнякрывінскага савета сёння 
пражывае 1118 чалавек. У астатніх 49-ці 
– 912 чалавек, або менш як па 20 чалавек 
у адной вёсцы.   

А вось па колькасці людзей 

працаздольнага ўзросту лідзіруе Ржаўка 
– 212 чалавек. У Верхнім Крывіне такіх 
набіраецца толькі 168. 

Якія перспектывы развіцця гэтага 
рэгіёна, спытаеце Вы. Ды не дужа 
радасныя. Дзяцей да 18-гадовага 
ўзросту на тэрыторыі савета пражывае 
толькі 256. З іх амаль палова пражывае ў 
Ржаўцы (68), 58 – у Верхнім Крывіне. 

У Ржаўскай сярэдняй школе – 
дзіцячым садзе налічваецца 54 вучні і 
14 малых. У Рубежскім дзіцячым садзе 
– пачатковай школе разам налічваецца 
13 чалавек. У Храпавішчанскім дзіцячым 
садзе – 5. Яшчэ 25 дзетак не наведваюць 
дашкольныя ўстановы, бо гэта ім 
нязручна рабіць.

З установаў культуры ў рэгіёне 
засталіся Ржаўскі і Верхнякрывінскі СДК. 
Пры апошнім функцыянуе і бібліятэка. 
Яшчэ адна бібліятэка засталася ў Рубяжы, 
а ў Паліцах застаўся сельскі клуб.

а.тутэйшы

Сёння на тэрыторыі Верхнекрывінскага сельскага савета знаходзіцца 
55 вёсак, у якіх пражывае 2030 чалавек. Прыкладна пораўну жанчын 
(1027) і мужчын (1003). Усе лічбы прыведзеныя на 01.01.2016.

верхнекрывінскі 
сельскі савет

Новая версія прадстаўляе 
магчымасць кожнаму зарэгістраванаму 
наведвальніку сайта размяшчаць свае 
аб’явы на дошку аб’яў і шукаць вакансіі 
па базе праца.

У раздзеле «Праца» вы можаце адразу 
даведацца пра вакансіі, якія існуюць па 
базе для Бешанковіцкага раёна, а таксама 
па спасылцы атрымаць кантактную 
інфармацыю пра працаўладкаванне.

На дошцы аб’яў зарэгістраваны 

карыстальнік можа размясціць 
інфармацыю. Пасля рэгістрацыі на сайце 
варта зайсці у панель «Дошка аб’яў» і 
ўнесці сваю інфармацыю, папярэдне 
вызначыцца з тыпам аб’явы. Пасля 
гэтага магчыма будзе патрапіць у вакно, 
каб размясціць свае кантакты.

Таксама на сайце з’явілася 
“Фотагалерэя”, дзе ўжо размешчаны 
фота пра Бешанковічы і раён.

Г.станкевіч

Пачала працаваць новая версія сайта beshankovichy.by. Новая 
версія сайта beshankovichy.by утрымлівае, як ранейшыя 
інфармацыйныя паслугі – навіны, разнастайную інфармацыю 
пра Бешанковічы і Бешанковіцкі раён, прагноз надвор’я, курсы 
валют і г.д., так і новыя паслугі.

новая версія сайта
Наш рэсурс

"Яшчэ раз пераканаўся, што на 
месцах нічога не робяць. Праблемы не 
вырашаюць, грамадзянам не тлумачаць, 
чаму прымаюцца менавіта такія рашэнні, 
- сказаў Мікалай Шарстнёў. - Невуцтва 
і хамства, пра які гаварылі сёння 
грамадзяне, гэта ганебныя чалавека 
на дзяржаўнай працы паводзіны. На 
такія факты, якія ганяць ўладу, трэба 
паслядоўна і жорстка рэагаваць. У 
першую чаргу гэта тычыцца службаў 
ЖКГ, у якія насельніцтва звяртаецца 
часцей за ўсё ". Губернатар заклікаў 
кіраўнікоў раёнаў і гарадоў, камітэтаў і 
ўпраўленняў аблвыканкама узмацніць 
спагнанне з сваіх супрацоўнікаў і пры 
выяўленні фактаў хамства і непавагі да 
грамадзян звальняць такіх работнікаў 
без шкадавання.

Акрамя гэтага, губернатар адзначыў 
недастатковую работу мясцовых 
Саветаў дэпутатаў. "Старшыні саветаў 
павінны быць у курсе ўсіх праблем 
насельніцтва, ім варта мець цесныя 
зносіны з грамадзянамі, і калі ёсць 
вострыя пытанні, варта шукаць адказы, 
прыкласці намаганні і вырашыць 
праблему. Але гэтага няма. Чым яны 
займаюцца, не зразумела", - канстатаваў 
кіраўнік вобласці.

На прамой тэлефоннай лініі са 
старшынёй аблвыканкама ў суботу 
прынята больш за 20 званкоў. Жыхары 
Віцебска гаварылі аб праблемах 
развіцця масавага спорту (недастатковая 
колькасць спартыўных збудаванняў), 
пра безгаспадарчасць пры правядзенні 
капітальнага рамонту дома, пра 
адсутнасць камунікацый у мікрараёне 
індывідуальнай жылой забудовы, 
аб празмерных лічбах у жыроўках. 
Шматдзетная маці прасіла тлумачэнняў 
па пытанні субсідзіравання паслуг ЖКГ і 

льгот, прадугледжаных заканадаўствам, 
для яе сям'і. Гучалі таксама пытанні 
прыватызацыі жылля, запазычанасці па 
выплатах заработнай платы і інш.

Тры званкі паступіла з Полацка: жыхары 
горада цікавіліся лёсам хакейнага клуба 
"Хімік", расказвалі пра сырыя кватэры і 
забалочванні зямельнага ўчастка. Тройчы 
ў аблвыканкаме раздаваліся і званкі з 
Лепельскага раёна. Званіўшыя распавялі 
пра праблемы з вывазам смецця ў адной 
з вёсак і ў самім райцэнтры, акрамя гэтага, 
мужчына-інвалід паскардзіўся на хамства 
адказных работнікаў. Жыхарка Лепеля 
распавяла, што яе ўнучка 2 месяцы не 
атрымлівае дапамогу на дзяцей. 

Некалькі зваротаў паступіла з Оршы 
і аднайменнага раёна. Размова ішла аб 
выдзяленні крэдыту пад індывідуальнае 
будаўніцтва дома для шматдзетнай сям'і, 
застарэлай праблеме дрэннай дарогі на 
пад'ездзе і ў самой вёсцы, завышаным 
кошце паслуг аднаго з аператараў 
кабельнага тэлебачання.

Жанчына з Талачынскага раёна 
паскардзілася, што жыве з дзецьмі ў 
непрыдатным памяшканні. Жыхары 
Шаркаўшчыны распавялі, што іх 
мікрараён у выхадныя застаецца 
цалкам без вады, і паскардзіліся на 
дрэнны стан дваровай тэрыторыі. 
Жыхар вёскі Янава Сенненскага раёна 
распавёў пра непамерную кошту 
паслуг мясцовай лазні, якая не можа 
пахваліцца ідэальнымі ўмовамі, ды да 
таго ж абаграваецца тэхнічным парай 
ад мясцовага спіртзавода. Разбіраючыся 
з гэтай праблемай, Мікалай Шарстнёў 
ўжо ў ходзе прамой лініі даў даручэнне 
перадаць лазню на баланс названага 
прадпрыемства.

алёна ціханава
Белта

Старшыня Віцебскага аблвыканкама Мікалай Шарстнёў 
паабяцаў жорстка караць за фармалізм і грубасць ў працы з 
насельніцтвам. Пра гэта кіраўнік вобласці заявіў сёння па 
выніках прамой лініі з жыхарамі рэгіёну, перадае карэспандэнт 
БЕЛТА.

а ў Бешанковічах – 
інакш?
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• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Крывінка» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Кры-
вінку”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamnikat.
org/kryvinka.html каталагу 
“Пэрыёдыка” для далейшага 
выкарыстання яшчэ 
да з’яўлення газеты на 
паперы.

 Наша жыццё

НавіНы экаНомікіз залы суДа

Міністр працы і сацыяльнай 
абароны падкрэсліла, што 
канчатковае рашэнне будзе 
прынята пасля «шырокага 
абмеркавання» гэтага пытання. 
Аднак, як менавіта будзе 
праходзіць гэта абмеркаванне, 
не ўдакладніла.

«Я звяртаю ўвагу на тое, што 
гэта прапанова. Гэта першае 
абмеркаванне ў такім шырокім 
складзе на ўзроўні прэзідэнта. 
Таму кіраўнік дзяржавы звярнуў 
увагу, што абавязкова павінна 
быць улічана меркаванне 
грамадства, вельмі важная 
зваротная сувязь з боку людзей, 
— сказала міністр. — Толькі 
пасля гэтага будзе прымацца 
канчатковае рашэнне».

Паводле яе слоў, прапануецца 
пачаць павышаць пенсійны 
ўзрост з 1 студзеня 2017 года. 
Рабіць гэта будуць у некалькі 
этапаў. На разгляд прэзідэнта 
вынеслі тры варыянты.

Першы варыянт 
прадугледжвае выхад на пенсію 
жанчын у 60 гадоў і мужчын у 65. 
Мар'яна Шчоткіна адзначыла, 
што гэта самы эканамічна 
прымальны варыянт, бо дае 
добрыя паказчыкі.

Другі варыянт быў зроблены 
з улікам дэмаграфічных 
працэсаў: выхад на пенсію 
жанчын у 60 гадоў, мужчын - у 
63 гады. «Тут за аснову бралася 
перш за ўсё тое, што сёння 
сярэдняя працягласць жыцця 
жанчын складае 78,4 года, а 

атрыманне пенсіі — больш 
за 20 гадоў пасля выхаду на 
пенсію», — адзначыла міністр.

«Але ўзнікае пытанне: ці 
можам мы сёння выкрасліць 
з рахункаў сацыяльны аспект, 
нагрузку на жанчын? Ці павінна 
быць розніца паміж выхадам на 
пенсію ў мужчын і жанчын? Якая 
нагрузка на жанчын у хатняй 
гаспадарцы? Ці дасягнулі мы 
сёння таго ўзроўню гендэрнай 
роўнасці?» — працягнула 
Марыяна Шчоткіна.

Зыходзячы з гэтага, трэці 
варыянт прадугледжвае 
ўвядзенне пенсійнага ўзросту 
з 58 гадоў для жанчын і з 63 — 
для мужчын.

Што тычыцца тэмпу, з якім 
плануецца павялічваць 
пенсійны ўзрост, то найбольш 
аптымальным з'яўляецца з 
крокам у паўгода.

«Мы ўжо згубілі момант, 
калі можна было рухацца па 
адным ці тры месяцы. Калі мы 
хочам захаваць стабільнасць 
у дзяржаве, то сёння самы 
невялікі тэмп, які мы можам сабе 
дазволіць, — гэта 6 месяцаў. 
Ёсць і іншыя прапановы: 8 
месяцаў, 1 год. Але 1 год — гэта 
вельмі жорсткі варыянт», — 
сказала міністр.

У якасці аргументацыі для 
такой пенсійнай «рэформы» 
Марыяна Шчоткіна падзялілася 
статыстычнымі выкладкамі: калі 
ў 2001 годзе суадносіны пенсіі 
да заработнай платы былі 45%, 

то ў 2015 годзе было ўжо 41,7%. 
«Наша нацыянальная бяспека 
не дапушчае сітуацыі, пры якой 
гэтыя суадносіны апусцілася б 
ніжэй за 40%. Добра было б, 
каб павялічвалася», — сказала 
міністр.

Па словах міністра, цяпер 
у нас 61 пенсіянер на 100 
працуючых, але па прагнозах 
ў 2020 годзе гэтыя суадносіны 
будзе ўжо 66 да 100, калі нічога 
не рабіць, то у 2030 годзе - 78 
пенсіянераў на 100 працуючых. 
«Ці гатовыя мы да гэтага, 
гатовыя мы памяншаць пенсіі? 
Не. Гатовыя мы павялічваць 
тарыфы ў Фонд сацыяльнай 
абароны? Не. Гатовыя 
кардынальна мяняць сістэму? 
Таксама абмяркоўвалася», — 
распавяла Марыяна Шчоткіна.

Прагучаў і адказ на пытанне, 
якое задаў ў пачатку нарады 
ўраду Аляксандр Лукашэнка: 
«Мы ўжо падышлі да таго 
сур'ёзнага моманту, калі 
трэба прымаць рашэнне, 
ці яшчэ сітуацыя церпіць, з 
пункту гледжання эканомікі 
выключна».

«Ці можам мы абысціся сёння 
і не разглядаць павышэнне 
пенсійнага ўзросту? Казаць 
шчыра — не, — заявіла міністр 
працы і сацыяльнай абароны. 
— Задача кожнай дзяржавы — 
гарантаваць своечасовасць і 
паўнату выплаты пенсій. Больш 
за тое, памер пенсій, а гэта 
дабрабыт пенсіянераў, ні ў якім 
разе не павінен памяншацца, а 
толькі павялічвацца, па меншай 
меры, захоўвацца ў адносінах 
да сярэдняй заработнай 
платы».

“Наша Ніва”

Пасля нарады ў прэзідэнта міністр працы і 
сацыяльнай абароны Мар'яна Шчоткіна распавяла, 
якім чынам прапануецца павышаць пенсійны 
ўзрост у Беларусі. Паводле яе слоў, прапануецца 
пачаць гэты працэс з 1-га студзеня 2017 года.

тры варыянты павышэння

2015 год стаў для Шчэчына 
фатальным. Яму не давалі 
спакойна спаць дэкаратыўныя 
расліны розных парод, якія 
раслі побач з вёскай у сялянска-
фермерскай гаспадарцы 
(СФГ) «Свет дэкаратыўных 
раслін» у вёсцы Астроўна. Яны 
карысталіся вялікім попытам у 
яго землякоў, якія не супраць 
набыць іх за бутэльку віна.

Вызваліўся Шчэчын з 
арыштнага дома 1-га верасня 
2015 года, дзе адбываў 
пакаранне за крадзеж 
саджанцаў туі з той жа 
гаспадаркі. Ён ведаў, што мае 
непагашаную судзімасць, 
якая пацягне рэцыдыў і 
суровую меру пакарання, але 
пераступіў рысу дазволенага. 
І суду ў чарговы раз давялося 
вырашаць яго далейшы лёс.

 У судовым пасяджэнні было 
ўстаноўлена, што Шчэчын ў 
верасні 2015 года ў начны час, 
будучы ў стане алкагольнага 
ап'янення, пракраўся пад сетку 
плота на тэрыторыю СФГ «Свет 
дэкаратыўных раслін», адкуль 
таемна выкраў саджанцы туі, 
туевіка долатавіднага, ядлоўца 
скальнага, ядлоўца звычайнага, 
самшыта вечназялёнага, спірэі 
густакветкавай на суму 10 480 
000 рублёў і распарадзіўся 

крадзеным па свайму 
меркаванню. 

Сваю віну Шчэчын Г.В. прызнаў 
часткова, патлумачыўшы, 
што асобныя моманты таго, 
што адбывалася ў тую ноч, 
памятае дрэнна. Намаганнямі 
работнікаў міліцыі частка 
выкрадзенага знойдзеная і 
вернута ўласніку.

Суд прызнаў Шчэчына 
вінаватым у здзяйсненні 
злачынства, якое 
прадугледжвае ч.2 арт.205 
КК Рэспублікі Беларусь па 
прыкметах: тайнае выкраданне 
маёмасці (крадзеж), якое 
здзейсненае паўторна.

Пры прызначэнні пакарання 
судом улічана адмоўная 
характарыстыка Шчэчына, 
які на лаве падсудных не ў 
першы раз, і не мае матывацыі 
да працы. Вярнуўшыся з 
арыштнага дома, пасля адбыцця 
пакарання, ён не прыняў 
мер да працаўладкавання, да 
лячэння ад алкагалізму. Больш 
таго, ён працягваў шабашыць 
за спіртное і на працягу 20 дзён 
зноў здзейсніў крадзеж. 

Шчэчын прыцягваўся 
да адміністрацыйнай 
адказнасці. Злачынства 
Шчэчыным здзейснена ў 
стане алкагольнага ап'янення, 

Намер жыць сумленна, па законе, жыхара вёскі 
Астроўна Шчэчына Г.В. пакінуў даўно. Аднак у яго 
жыцці быў перыяд, калі ён не ўступаў у канфлікт 
з законам, у сувязі з чым яго мінулая судзімасць 
загасілася. 

сваБода Была кароткай
што з'явілася акалічнасцю, 
абцяжарваючымі яго 
адказнасць. Змякчальных 
абставін не ўстаноўлена, хоць 
такімі маглі стаць прызнанне 
віны, раскаянне ў зробленым, 
пакрыццё прычыненай 
злачынствам шкоды.

 У дзеяннях Шчэчына меў 
месца рэцыдыў злачынстваў 
і пакаранне прызначана з 
улікам дадзенаых абставін. 
Суд прыйшоў да высновы, 
што мера пакарання ў 
выглядзе пазбаўлення волі 
будзе адэкватная злачынству 
Шчэчына, характарыстыцы яго 
асобы.

На падставе ч.2 арт.205 КК 
Рэспублікі Беларусь Шчэчыну 
прызначана пакаранне ў 
выглядзе пазбаўлення волі 
тэрмінам на 2 гады з адбываннем 
пакарання ў папраўчай калоніі 
ва ўмовах агульнага рэжыму, 
прызначаны прымусовыя меры 
бяспекі і лячэння з нагоды 
хранічнага алкагалізму. Па 
пазове пракурора на карысць 
СФГ «Дэкаратыўны свет раслін» 
са Шчэчына Г.В. спагнана 2 450 
000 рублёў.

За зробленае Шчэчыну 
прыйшлося разлічыцца 
свабодай, але гэта яму не 
ўпершыню, кошт свабоды 
ён забывае кожны раз, калі 
хочацца выпіць, і тады яго 
нічога не спыняе.

Намеснік пракурора 
Бешанковіцкага раёна 

э.і.лешанок

рэкорды 
першага Месяца

Надой на адну карову ў Бешанковіцкім раёне ў 
студзені 2016 года склаў 404 кг. Гэта найвышэйшы 
паказчык у вобласці. Прычым рэалізацыя малака 
склала больш 90%.

Пагалоўе свіней у раёне на 
1-га лютага пераваліла за 10 
000 галоў.

Трывожныя факты: пра-
тэрмінаваная крэдыторская 
запазычанасць у раёне 
вырасла за год з 73,4 млрд да 
116,9 млрд рублёў. 

Пратэрмінаваная запа-
зычанасць за паліўна-

энергетычныя рэсурсы 
вырасла за год з 1,6 млрд да 
6,98 млрд рублёў.  

Пратэрмінаваная запа-
зычанасць па падатках 
і зборах, сацыяльнаму 
страхаванню і забяспячэнню 
вырасла з 2,6 млрд да 4,99 
млрд рублёў.

м.васільеў

На адкрыццё комплексных 
вучэнняў прыбыў начальнік 
Віцебскага абласнога 
ўпраўлення МНС Рэспублікі 
Беларусь палкоўнік унутранай 
службы Клабук Аляксандр 
Рыгоравіч, які на прыкладзе 
суладнай працы ўсіх службаў 
пры ліквідацыі наступстваў 
цыклонаў, якія прайшлі ў студзені 
бягучага года на тэрыторыі 
вобласці, звярнуў увагу на 
неабходнасць аператыўнага 
вырашэння пытанняў па 
забеспячэнні бяспечнай 
жыццядзейнасці насельніцтва.

У другі дзень вучэнняў 3-га 
сакавіка на мясцовым узроўні 
адпрацоўваліся пытанні 
ўзаемадзеяння зацікаўленых 
бакоў і праводзіліся практычныя 
мерапрыемствы па ліквідацыі 
НС.

Дзень пачаўся з адпрацоўкі 
дзеянняў па ліквідацыі ўмоўнага 
пажару ў адміністрацыйным 
будынку УКП ЖКГ «Бешанковіцкі 
камунальнік» з практычнымі 
дзеяннямі па адпрацоўцы 
планаў эвакуацыі.

Не менш відовішчна 
развіваліся падзеі на ГП 
«Бешанковіцкае ПМК-41», на 
якім адбыўся умоўны выбух 
з далейшым абвальваннем 
будынка і разгерметызацыяй 
датчыка радыяцыйнага 
выпраменьвання. Для 
вырашэння пастаўленых 
задач былі прыцягнуты 
ўсе неабходныя аварыйна-
дзяжурныя службы раёна і 
спецыяльная тэхніка. Для ўдзелу 
ў ліквідацыі наступстваў НС з 
абласнога цэнтра аператыўна 
прыбыў пажарны аварыйна-
выратавальны атрад «Віцязь»: 
медыцынская служба, пажарна-
выратавальная служба, служба 
хімічнай і радыяцыйнай 
абароны. 

Для пошуку пацярпелых пад 
заваламі было задзейнічана 
кіналагічнае аддзяленне 
ПАСА. Работнікамі ПАСА быў 
разгорнуты медыцынскі модуль 
сартавання пацярпелых. 
Карэтамі хуткай медыцынскай 
дапамогі вынятыя з пад завалаў 
пацярпелыя шпіталізаваны ў 
раённую бальніцу. 

Зона НС ачэплена работнікамі 
РАУС, экіпажамі ДАІ арганізаваны 

дарожны рух у аб'езд зоны НС. У 
штабе ліквідацыі НС разгорнуты 
рухомы пункт кіравання. 
Бешанковіцкага райпо для 
фарміраванняў, якія прымалі 
ўдзел у ліквідацыі наступстваў 
НС, забяспечана гарачае 
харчаванне. Правядзеннем 
работ па ліквідацыі наступстваў 
НС кіравала КНС пры 
райвыканкаме.

У другой палове дня 
раён ускалыхнула новае 
ўмоўнае здарэнне. На 
сельскагаспадарчай ферме ГП 
«ПалітаддзелецАгра» у выніку 
невядомага захворвання 
адбылася гібель 100 галоў 
буйной рагатай жывёлы. 
На месца НС аператыўна 
высунуліся адпаведныя раённыя 
арганізацыі: цэнтр гігіены і 
эпідэміялогіі, ветэрынарная 
станцыя. Праведзены 
адбор адпаведных пробаў 
для правядзення аналізу і 
выпрацоўкі далейшых дзеянняў. 
Зона здарэння ачэплена 
работнікамі РАУС, праведзена 
пахаванне загінулых жывёл, 
на тэрыторыі прадпрыемства 
усталяваны дэзбар'еры.

Вывучэнне стану гатоўнасці 
Бешанковіцкага раённага звяна 
тэрытарыяльнай падсістэмы 
ДСНС і ГА працягвалася да 4 
сакавіка.

з сайта мНс

2-га сакавіка па дарогах г.п. Бешанковічы 
неаднаразова рухаліся аўтамабілі дзяжурных і 
аварыйных службаў з уключанымі пробліскавымі 
маячкамі і адмысловымі сігналамі. Так праходзіў 
першы дзень комплексных вучэнняў з органамі 
кіравання і сіламі ліквідацыі НС.

коМплексныя 
вучэнні 

НавіНы мНс
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8 лютага адзіны палітык (АП) 
прыняў з дакладамі міністра 
замежных спраў і старшыню 
КДБ. Вынікам першай сустрэчы 
стаў «шэраг канкрэтных 
даручэнняў па рэалізацыі 
знешняй палітыкі на ключавых 
кірунках», вынікам другой — 
пазітыўная ацэнка дзейнасці 
«па барацьбе з карупцыяй, 
а таксама па забеспячэнні 
захавання інтарэсаў краіны ў 
сферы эканомікі і фінансаў», як 
адзначаецца ў афіцыйных прэс-
рэлізах.

Праца беларускага МЗС у 
рэжыме Міністэрства гандлю 
даўно ўжо нікога не здзіўляе. 
Але жыццё не стаіць на месцы. У 
поўнай адпаведнасці з апошнім 
варыянтам перадвыбарчай 
праграмы АП, у пятай пяцігодцы 
чыноўнікам трэба будзе перай-
сці ад мадэрнізацыі вытворчасці 
да мадэрнізацыі кіравання. 
«Менавіта тады (тут я цытую 
перадвыбарчую праграму) мы 
атрымаем рэальную аддачу ад 
мадэрнізацыі — заваюем новыя 
рынкі, прададзім прадукцыю 
з прыбыткам і годна заплацім 
кожнаму працаўніку»…

Чыноўнікі vs. бізнесмены
Звернемся да статыстыкі. За 

2015 год інвестыцыі ў асноўны 
капітал скараціліся на 15,2%, 
а затраты на набыццё машын, 
абсталявання, транспартных 
сродкаў — на 25,2%. Што ж 
за прычына інвестыцыйнай 
катастрофы, якая працягваецца 
ўжо не першы год? Адсутнасць 
грошай? Магчыма. Аднак 
усе фінансавыя патокі, у 
тым ліку і інвестыцыйныя, у 
беларускай мадэлі рэгулююцца 
адміністрацыйнымі метадамі. 
Чыноўнік-інвестар, у 
адрозненне ад бізнесмена-
інвестара, рызыкуе не ўласнымі, 
а «дармовымі» грашыма.

Вынік такога інвеставання 

АП пераканаўча апісаў у 
Пасланні–2014: «Не раз мы з 
вамі пераконваліся: там, дзе 
мадэрнізацыя праводзіцца 
за дармовыя дзяржаўныя 
сродкі, яна аказваецца ў разы 
даражэй, чым у прыватніка, 
калі ён робіць за свае ўласныя 
грошы».

Тым не менш гэтыя «разы» не 
астудзілі інвестыцыйны запал 
АП. Сітуацыя парадаксальная, 
але безальтэрнатыўная. У 
аснове беларускай мадэлі 
ляжыць тысячагадовы 
навык канцэнтрацыі 
рэсурсаў цэнтральнай 
уладай з мэтай іх наступнага 
пераразмеркавання. Адмова 
АП ад аднаасобнага права 
пераразмяркоўваць рэсурсы 
азначала б адмову ад асабістай 
улады. Таму бессэнсоўна 
чакаць адэкватных высноў 
з мадэрнізацыі дрэва-
апрацоўчых прадпрыемстваў.

А які сегмент рынку сёння 
абяцае бум? Можа, харчовы? 
Мода на электронныя «цацкі» 
як прыйшла, так і сыдзе, а есці 
хочацца заўсёды. 29 студзеня 
2015 года на сустрэчы з 
прадстаўнікамі беларускіх 
і замежных СМІ АП нагадаў 
пра актуальнасць харчовага 
пытання, «таму што нават у Расіі 
попыт на прадукты харчавання, 
нашае харчаванне, вельмі 
вялікі».

Прайшоў год. І што мы маем 
па факце? У 2015 годзе аб’ём 
экспарту прадуктаў харчавання 
склаў $ 4,4 мільярда, што на $ 
1,2 мільярда менш за ўзровень 
2014 года. На пасяджэнні 
прэзідыума Саўміна 2 лютага 
прэм’ер-міністр Андрэй 
Кабякоў патлумачыў такі варты 
жалю вынік «неспрыяльнай 
кан’юнктурай знешніх рынкаў». 
Падвяла «наша Расія». У 
чарговы раз падвяла.

Дрэнная навіна
…А як наконт знешніх шокаў? 

Іх згубны ўплыў на беларускую 
мадэль у АП сумневаў не 
выклікае. Звернемся да тэксту 
Паслання–2015: «Прычыны 
складанай сітуацыі ў эканоміцы 
відавочныя: санкцыі супраць 
галоўнага нашага партнёра, 
падзенне цэнаў на нафту, 
дэвальвацыя расійскага рубля, 
звужэнне расійскага рынка».

Пераканаўча? Цалкам 
пераканаўча для тых, хто не 
жадае ці не здольны думаць 
крытычна. Ужо ў першым годзе 
чацвёртай пяцігодкі тэмпы 
рост ВУП апынуліся амаль у 
два разы ніжэй за планавыя: 
план — 109–110%, факт — 
105,3%. А за I квартал 2014 
года, г. зн. да пералічаных у 
Пасланні–2015 складанасцяў, 
яны знізіліся да 101,2%.

Знешнія шокі выступілі 
ў ролі паскаральніка, а не 
прычыны зніжэння ВУП. 
Такім чынам, у сухім астатку 
мы атрымалі структурны 
крызіс. Гэта дрэнная навіна. 
Але шыла ў меху не схаваеш. 
За што ні возьмешся 
— усюды структурныя 
дыспрапорцыі. Паміж 
сыравіннымі і апрацоўчымі 
сектарамі эканомікі. 
Паміж дзяржаўным 
і недзяржаўным 
сектарам, манапольным 
і канкурэнтным. 
Сацыяльная сфера — 
дыспрапорцыя паміж 
колькасцю занятых у 
эканоміцы і колькасцю 
пенсіянераў. У нас вельмі 
вялікая ўдзельная вага 
сацыяльных выплат 
у агульных даходах 
насельніцтва — 23%. 
Такога нават у СССР не 
было. Вельмі нязначная 
доля прыбытку ад прад-
прымальніцкай дзейнасці 
ў даходах насельніцтва — 
8,2%. І гэта дыспрапорцыя. 
Спіс лёгка можна 
працягнуць…

Галоўная ўмова выжы-
вання

Каб выправіць структурныя 
дыспрапорцыі, неабходны 
час. Немагчыма за лічаныя 
месяцы ўзяць і падняць долю 
малых прадпрыемстваў да 60–
70%, як у развітых краінах. Але 
пачынаць трэба з разумення 
прыроды крызісу. На жаль, на 
гэтай стадыі праца ў Беларусі 
і забуксавала. Нескладана 
здагадацца, па чыёй віне.

Праблема, аднак, палягае 
ў іншай плоскасці. Рэальныя 
структурныя рэформы не 
могуць быць праведзены ў 
рамках беларускай мадэлі. 
АП гэта выдатна разумее. 
Адсюль стандартны набор 
страшылак: зламаюць 
палітычны лад, падзеляць-
парэжуць народную ўласнасць 
і раздадуць. Зразумела, што з 
карыслівых меркаванняў, бо 
«за гэтыя рэформы сёй-той у 
свеце гатовы шмат заплаціць».

Але калі структурным 
рэформам заблакаваць 
магчымасць увайсці ў дзверы, 
яны прасочацца праз акно 
або праз комін, як гэта зрабілі 
ў лютым новыя расцэнкі на 
паслугі ЖКГ. Не за гарамі і 
павышэнне пенсійнага ўзросту. 

«Сама сітуацыя выспявае», — 
прызнаўся ў лютым галоўны 
інспектар па Мінску А. Якабсон. 
З такім прызнаннем цяжка не 
пагадзіцца.

Расійскія датацыі, чые 
аб’ёмы наўпрост вызначаецца 
цаной барэля, стварылі бач-
насць канкурэнтаздольнасці 
беларускай мадэлі. Але, як 
адзначае гісторык Міхаіл 
Карпаў, «колькасная столь 
індустрыялізацыі даўно 
дасягнута, а эканоміку 
ведаў «кавалерыйскім 
наскокам» не пабудуеш. 
Патрэбныя капітальны рамонт 
інвестыцыйнага механізму і 
лібералізацыя, а тут «руская 
вясна», санкцыі, контрсанкцыі і 
абвальнае падзенне нафтавых 
катыровак».

Тым не менш надзея памірае 
апошняй. Вернемся ў Палац 
Незалежнасці, дзе 8 лютага 
АП у чарговы раз нагадаў 
галоўную ўмову выжывання 
беларускай мадэлі: «Прэзідэнт 
Расіі і прэм’ер не толькі 
паабяцалі, але прынялі 
рашэнне аб падтрымцы, як 
бы ні было складана ў Расіі, 
эканомікі Беларусі».

сяргей Нікалюк
“Новы час”

Беларуская мадэль даядае савецкую індустрыяль-
ную спадчыну, патэнцыял якой як крыніцы экана-
мічнага росту вычарпаў сябе яшчэ ў 70-х гадах 
мінулага стагоддзя.

адзін дзень з жыцця Беларускай Мадэлі

Помните, как он обосновывал 
снятие льгот с пенсионеров, 
живущих в городе? Куда, мол, 
им ездить — через весь Минск, 
что ли, внуку шоколадку 
везти?! Так шоколадки всюду 
одинаковые.

Хамством в данном случае 
были не какие-то нецензурные 
слова, а презрительная оценка 
дедовских  и  бабушкиных 
чувств: не нужны вашим внукам 
ваши шоколадки, сидите дома! 

Или вот: что это за 
рекомендация — попривыкали 
мясо есть? Детям можно и мясо. 
А себе творожок.

Вот и сейчас заявления о 
том, сколько можно вспахать 
на мужчине, достигшем 
шестидесятилетнего возраста, 
я однозначно воспринимаю как 
хамство. Но уже не как хамство 
частного лица — Лукашенко 
А.Г. А как хамство той 
машины, которая называется 
белорусским государством.

Дело ведь не в том, что люди 
не хотят и не готовы работать. 

Дело в том, что государство 
последовательно сокращает 
любые возможности для 
трудоустройства. Посмотрите 
цифры — как на протяжении 
последних пяти, например, 
лет шло сокращение на 
крупных государственных 
предприятиях. Кажется, 
не затронуло оно только 
«Беларускалий» и, возможно, 
до недавнего времени 
нефтянку — пока конъюнктура 
рынка позволяла.

На подавляющем боль-
шинстве остальных наблю-
далось систематическое после-
довательное выдавливание 
с работы: сокращалась 
рабочая неделя, заставляли 
уходить в принудительно-
«добровольные» неопла-
чиваемые «отпуска» или 
увольняться по соглашению 
сторон, не продлевали 
контракты.

Еще хуже обстояли дела с 
частным бизнесом малого 
и среднего калибра. Во 

всех постсоциалистических 
государствах именно 
он абсорбировал 
освобождающуюся рабочую 
силу, переучивая бывших 
инженеров на «вшивых блох» 
— людей, способных открыть 
собственное дело и снять с 
государства ответственность 
за свое обеспечение.

Но как раз такие люди и 
воспринимались государством 
как потенциальные враги: 
сначала зарегулировали до 
предела процесс регистрации 
малого и среднего бизнеса, 
потом начали обдирать тех, 
кто все-таки успел прорваться 
и начать зарабатывать, и, 
наконец, оставшихся просто 
стали вытеснять из тех 
сегментов рынка, где они 
могли рассчитывать хотя бы на 
какую-то копейку.

Наконец, третья сфера — это 
бюджетники. У государства как 
крупнейшего работодателя 
закончились деньги — это 
понятно: все эти годы мы, 
как выражаются отдельные 
чиновники, жили не по 
средствам и вместо того, чтобы 
чистить «фамильное серебро» 
и создавать новые рабочие 
места, строили ледовые 

дворцы — чтобы уж наверняка 
в каждом городе было где 
поиграть в хоккей главе 
государства сразу после обеда 
пресловутым творожком. 
При этом заработные 
платы учителей и врачей в 
госучреждениях оставались 
на уровне того самого 
плинтуса, за которым разве что 
повесившуюся в холодильнике 
мышь стоит хоронить. Но 
частные школы развивать не 
давали, а скандалы вокруг 
частных клиник все мы 
помним со времен покойной 
госпожи Постоялко. И всюду 
шло сокращение, так что 
только в силовых ведомствах 
постоянно требовались те 
самые мужчины, которым 
теперь предлагают пахать, 
впрягшись на три корпуса.

Именно поэтому 
главным выразителем 
государственного хамства стал 
даже не глава государства, 
столь неизящным образом 
отодвигающий от себя 
подозрения в нежелании 
уходить на пенсию, а вполне 
изящная министр Марианна 
Щеткина.

Заявляя все эти годы, 
что проблем в государстве 

с трудоустройством нет, 
она и сейчас делает вид, 
что работы хватит на всех. 
Достаточно прочесть 
последние ее заявления на 
эту тему. На практике же, 
поднимая возрастную планку, 
государство должно бы 
позаботиться и об открытии к 
этому моменту новых рабочих 
мест. Но об этом вслух ничего 
не говорится. То есть, спасение 
утопающих должно стать делом 
рук самих утопающих, а не 
команды корабля, которая их 
довезла до этой сомнительной 
гавани?

Что это, если не 
государственное хамство, 
адресованное каждому 
из граждан? Ах, простите, 
кажется, это называется 
социально ориентированным 
государством и именно за 
это и голосовал в 2015 году 
белорусский избиратель?

Бог с вами, друзья мои. 
Покупайте творожок — если 
он вам еще по карману, — и 
в ледовый дворец! Здоровье 
позволяет — на нас всех еще 
пахать и пахать можно. В три, 
прости господи, корпуса.

александр Федута
naviny.by

К сожалению, привычку хамить из главы бело-
русского государства выбить не удастся никому — 
это уже очевидно. Просто то, что он говорит, ему 
самому хамством не кажется. Он проговаривается 
— или оговаривается, трактуйте, как хотите.

хаМство государственного МасштаБа
Наша ўлаДа
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пеНсійНы ўзрост

 камуНальНыя паслуГі

Апошнія гады Лукашэнка як мантру 
паўтараў, што з эканамічнага гледзішча 
варта было б падвышаць пэнсійны 
ўзрост, але народ супраць, таму мы 
гэтага рабіць ня будзем. На нарадзе ў 
сьнежні мінулага году ён зазначыў, што, 
відаць, усё ж давядзецца гэта рабіць, 
але толькі пасьля таго, як параімся з 
народам. Паколькі каналаў зваротнай 
сувязі ўлады з грамадзтвам у Беларусі 
не існуе, то рада з насельніцтвам магла 
ажыцьцявіцца толькі ў выглядзе імітацыі. 
Што і адбылося насамрэч. Дзяржаўныя 
мэдыі друкавалі матэрыялы на гэтую 
тэму, былі там і лісты чытачоў. Гэтым усё 
і абмежавалася.

І што ж высьветлілася, як думае народ 
на гэты конт? Лукашэнка адзначыў 
на нарадзе: «Скажу шчыра, паводле 
маіх дадзеных (я ўпэўнены, што яны 
дакладныя), мы пакуль не дасягнулі 
пераважнай большасьці сярод 
насельніцтва, якое б падтрымлівала 
гэтую прапанову ўраду аб павышэньні 
пэнсійнага ўзросту. Мы блізкія да 
паловы».

Незразумела, на якія дадзеныя 
спасылаецца Лукашэнка. У студзені 
кіраўніцтва Інстытуту сацыялёгіі на 
сустрэчы з журналістамі канстатавала: 
«Паводле нашых апытаньняў, прыкладна 
18% працуючага насельніцтва ў 2013 
годзе адзначыла, што яны гатовыя 
адкласьці ўзрост выхаду на пэнсію з 

умовай павышэньня пэнсіі». Зьвяртаю 
ўвагу, што гаворка ідзе толькі пра 2013 
год, апытаньне праводзілася сярод 
працуючага, а не ўсяго насельніцтва. 
Дый гатоўнасьць адкласьці выхад на 
пэнсію абумоўлівалася падвышэньнем 
пэнсіяў. НІСЭПД у сьнежні 2015 году 
зафіксаваў наступныя лічбы: 20,3% 
рэспандэнтаў падтрымалі думку, што 
«пэнсійны ўзрост варта падвышаць, каб 
павялічыць пэнсіі», 73,1% выказалася 
супраць. 20% — гэта вельмі далёка 
да паловы. Дый тыя згодныя на 
падвышэньне пэнсійнага ўзросту толькі 
пры ўмове, што пэнсіі павялічацца. А на 
згаданай нарадзе ў кіраўніка дзяржавы 
пра павелічэньне пэнсіяў гаворкі не 
было.

Такім чынам, народ супраць, але 
пэнсійны ўзрост будзе павышаны. Бо 
заканчваюцца грошы.

Вось вам і народнае меркаваньне, 
на якое актыўна спасылаюцца ўлады, 
напрыклад, адмаўляючыся ўвесьці 
мараторый на сьмяротнае пакараньне.

Хоць рашэньне практычна прынятае, 
але Лукашэнка ня быў бы самім сабой, 
каб не працягваў гуляць у папулізм. 
«Мы павінны параіцца зь імі, будзем 
іх пераконваць, прасіць іх згоды. Мы 
папросім у іх падтрымкі. Пагодзяцца — 
правядзем зьмены. Не — значыць, не».

Чаму ж дасюль не ўдалося 
пераканаць? Справа тут ня толькі ў 

тым, што, як трапна заўважыў Віталь 
Цыганкоў, пытаць у людзей, ці хочуць 
яны, каб падвысілі пэнсійны ўзрост, гэта 
тое самае, як пытаць у дзяцей, ці хочуць 
яны хадзіць у школу.

Тут праблема глыбейшая. Справа ў 
тым, што ў патэрналісцкай дзяржаве 
ня можа быць грамадзян, якія 
адчуваюць адказнасьць за краіну, яе 
лёс і пэрспэктывы. Тут жыве проста 
насельніцтва, дзяржаўныя падданыя. 
«Государевы люди», як выказалася віцэ-
прэм’ер Натальля Качанава.

Беларусы не атаясамліваюць сябе зь 
дзяржаваю. Уладныя інстытуты для іх 
— гэта нешта чужое, вонкавае. Людзі 
ж ня плацяць самі падаткі, адлічэньні 
ў Фонд сацыяльнай абароны. Гэта ўсё 
аўтаматычна вылічваецца зь іх заробку 
ў бухгальтэрыі па месцы працы. Калі 
б яны самі прыходзілі ў падатковую 
інспэкцыю ці ў банк, самі вылічвалі 
свой падатак, самі пералічвалі, то гэта 
быў бы першы крок да ўсьведамленьня 
сябе грамадзянамі.

У іх бы ўзьніклі пытаньні: а на што і ці 
эфэктыўна ўлада траціць мае грошы? 
І як я магу на гэта ўплываць, як можна 
кантраляваць уладу? Праз дэпутатаў? 
Дык тады я ж павінен іх выбіраць. Дык 
патрэбныя сапраўдныя выбары, а не 
тэхнічны рытуал галасаваньня.

А калі ўлада сама сябе выбірае, а 
падаткі забірае аўтаматычна, то няма 
ўяўленьня, што бюджэтныя грошы — 
гэта мае. Людзей не цікавіць, як бюджэт 
напаўняецца і як траціцца.

І калі ўлада паспрабавала зьвярнуцца 
да грамадзянскай адказнасьці 
беларусаў, то ў адказ атрымала кукіш. 
Па-іншаму і быць не магло, гэта ж не 

Швайцарыя.
На добры лад, падвышэньне 

пэнсійнага ўзросту павінна было б 
быць часткай глыбокай рэформы ўсёй 
пэнсій

най сыстэмы, пераходу да 
назапашвальнай мадэлі. Але ўлады 
адмаўляюцца ад рэформы ня толькі 
таму, што яна дасьць эфэкт у выглядзе 
падвышэньня пэнсіяў і зьмяншэньня 
нагрузкі на Фонд сацыяльнай абароны 
толькі празь некалькі гадоў.

Праблема, зноў жа, глыбейшая. Цяпер 
дзяржава — манапаліст у пэнсійнай 
сфэры. І я сам сустракаў людзей 
сталага веку, якія шчыра лічаць, што 
пэнсіі ім плаціць Лукашэнка, таму за 
яго і галасуюць. А ў выніку сапраўднай 
пэнсійнай рэформы зьявіліся б 
прыватныя фонды, якія б акумулявалі 
накапленьні людзей, і потым зь іх 
жыхары атрымлівалі б пэнсіі, прычым 
вышэйшыя. То бок рэформа разбурае 
мадэль патэрналісцкай дзяржавы. А 
гэта ўжо рэвалюцыя сьвядомасьці.

Тое, што падвышэньне пэнсійнага 
ўзросту адбудзецца ў момант крызісу, 
стварае для немаладых людзей 
праблему, нават, у пэўным сэнсе, пастку. 
Прадпрыемствы спыняюцца, хутка 
пачнецца хваля банкруцтваў, расьце 
беспрацоўе. Найперш звальняюць 
людзей сталага веку, іх неахвотна 
бяруць на новую працу. І замест таго, 
каб атрымоўваць пэнсію, яны будуць 
вымушаны плаціць дзяржаве падатак 
за дармаедзтва. Такім чынам улады, у 
сваю чаргу, паказваюць народу кукіш. 
Усё па справядлівасьці.

валер карбалевіч
“радыё свабода”

Бурыцца яшчэ адзін бастыён канструкту сацыяльнай дзяржавы. 
Пасьля росту камунальных тарыфаў рэжым робіць замах на 
яшчэ адну сьвятую карову беларускай мадэлі — пэнсійны ўзрост. 
Пасьля нарады ў Лукашэнкі 10 сакавіка стала зразумела, што 
палітычнае рашэньне па гэтым пытаньні прынятае. Неўзабаве 
будзе вядомы тэрмін і канкрэтны альгарытм працэдуры.

аБМен кукішаМі

Проект разрабатывала рабочая 
группа, в которую входили 
представители министерств 
экономики и жилищно-коммунального 
хозяйства. В пресс-службе Совета 
министров Naviny.by сообщили, 
что проект документа отправлен в 
Администрацию президента еще 1 
марта. 

Напомним, Александр Лукашенко 
поручил председателю Комитета 
госконтроля, главе Администрации 
президента и премьер-министру 
представить ему новые расчеты 
тарифов на ЖКУ. 

Лукашенко, реагируя на возмущение 
населения полученными в феврале 
квитанциями на квартплату, настаивал 
на жестком наказании виновных. 

«Наденьте наручники тем, кто не 
выполнил доведенные по моему 
распоряжению тарифы. Наденьте и 
публично посадите десяток-другой 
человек, — потребовал глава 
государства. — Тут должен быть 
список, кто эту балду придумал. 
Хватит с ними шутить. Мы тут что-то 
считаем, планируем, а они делают все 
по-своему». 

Виновных нашли — по крайней 
мере, возбуждено 17 уголовных дел.  

А к 1 марта подоспел и указ, проект 
которого попал в распоряжение Nav-
iny.by. Что изменится в тарифах, если 
документ примут? 

Согласно проекту нового указа, 
субсидируемые государством тарифы 
останутся практически без изменений 

за исключением водоснабжения и 
канализации, а также тарифов на 
электроэнергию и природный газ. 

Тариф на водоснабжение в 
настоящее время составляет 4765,9 
рубля за кубический метр, а на 
водоотведении — 4148,9 рубля. Таким 
образом, общий тариф — 8914,8. 
Согласно проекту нового указа, общий 
тариф должен значительно снизиться 
— до 4653 рублей (2790 рублей 
— водоснабжение и 1863 рубля — 
водоотведение). 

Может ли вдруг настолько 
подешеветь вода? 

В «Минскводоканале» не отвечают 
на этот вопрос, отмечая, что в цену 
воды, кроме прочего, входят затраты 
предприятия на электроэнергию 
(работа насосов, например), а также 
очистительные мероприятия. 

К слову, в Минске экономически 
обоснованный тариф на воду является 
самым низким по сравнению с 
применяемыми в областных центрах. 
Например, в Минской области он 
увеличен до 15 141 рубля с 19 февраля 
2016 года. 

Еще в конце февраля специалисты 
«Минскводоканала» говорили прямо 
противоположное — о скором росте 
тарифов. 

«Пока сложно сказать, на сколько 
увеличатся тарифы. Сейчас 
производятся расчеты, которые 
должны пройти согласование на 
всех уровнях. На это потребуется 
около двух недель», — говорила 25 

февраля в комментарии агентству 
«Минск-Новости» заместитель 
директора по экономике и финансам 
«Минскводоканала» Инесса 
Ксендзова. 

Как в такой ситуации можно 
снизить тарифы, остается только 
догадываться. 

Также в проекте указа прописано, что 
тарифы на тепловую и электрическую 
энергию для населения, а также на газ 
природный и сжиженный вводятся 
соответственно постановлению Совета 
министров от 30 декабря 2013 года. 
Данное постановление уже несколько 
раз уточнялось в связи с индексацией 
некоторых тарифов. Последний раз 
— 30 ноября 2015 года с тарифами, 
вступавшими в силу 1 декабря 2015 
года. Но в любом случае это значит, 
что стоимость электроэнергии и газа 
должна снизиться. 

И еще одно изменение в случае 
принятия указа — плата за техническое 
обслуживание лифта, санитарное 
содержание вспомогательных 
помещений жилого дома будет 
вноситься, исходя из количества 
человек, «зарегистрированных по 
месту жительства в жилом помещении, 
а также имеющих право владения и 
пользования жилым помещением 
коммерческого использования, 
частного жилищного фонда по 
договорам найма». 

Исполнительный директор 
Международной ассоциации 
менеджмента недвижимости (МАМН) 
в Беларуси Геннадий Калёнов считает, 
что если это положение останется в 
указе, заголовком новости об этом 
новшестве можно делать «В Беларуси 
богатые живут за счет бедных». 

«Многодетная семья заплатит много 
за лифт, — сказал Геннадий Калёнов, 
— ведь все члены семь, как правило, 
зарегистрированные. Пять человек из 
однокомнатной квартиры, где живут 
две семьи, которые разъехаться 
не могут, заплатят. Бедные, одним 
словом, заплатят и много. А владельцы 
больших квартир, где никто не 
зарегистрирован, платить не будут 
вообще. А как называется страна, 
где бедные платят за богатых? Не 
социально ориентированная». 

Здесь возникает вопрос, который 
касается квартир, которые сдаются 
на сутки или помесячно. Кто будет 
заниматься контролем количества 
людей, которые там проживают? Для 
этого создадут отдельную службу 
или эту обязанность повесят на уже 
существующую? 

В любом случае, количество жильцов 
— величина непостоянная. И лучше 
платить в зависимости от площади 
квартиры, так как эта величина не 
меняется, считает Геннадий Калёнов. 

Также проект предписывает до 15 
марта обеспечить перерасчет «под 
персональную ответственность 
председателей облисполкомов и 
Минского горисполкома за оказанные 
потребителям в январе 2016 года 
жилищно-коммунальные услуги» за 
исключением услуг водоснабжения и 
водоотведения. 

В проекте указа акцентируется, что 
такая система оплаты вводится на 
2016 год. Таким образом, это косвенно 
указывает на то, что в следующем 
году тарифы и система вновь могут 
измениться. 

елена спасюк
БелапаН

1 марта в Администрацию президента был отправлен проект 
указа «О совершенствовании системы оплаты за жилищно-
коммунальные услуги, оказываемые населению». Что 
изменится, если проект указа примут?

жировки пересчитают


